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БсП няма да подкрепи 
проекта за бюджет, предло-
жен от служебното правител-
ство, обяви вчера лидерът на 
партията корнелия нинова. 
По думите й в него има нео-
босновани разходи, заниже-
ни приходи и той е антисоци-
ален по своя характер. 

“капиталовите разходи са 
повишени на 10 млрд. лв. за 
половин година, а не за цяла, 
без обосновка за какви проекти 
са те. Заложени са с 1 млрд. по-

малко приходи от промяната 
на решението от държавните 
дружества да се събира 100% 
дивидент. служебният каби-
нет предвижда 50%. Залагат 
се харчове по целия План за 
възстановяване и устойчивост, 
без да са предвидени прихо-
ди”, поясни нинова.

“Проектът за бюджет е 
антисоциален. Ще се борим 
с всички сили да не про-
дължава това най-бедните и 
уязвимите, средната класа и 

младите семейства да не пла-
щат цената на кризите”, кате-
горична е нинова. 

“настояваме увеличението 
на минималната заплата за 500 
000 души от 1 юли да стане 850 
лева. Майчинството за втората 
година да стане колкото мини-
малното заплащане. Ще иска-
ме и безплатни лекарства за 
децата”, подчерта нинова.

БсП настоява служебни-
ят министър на финансите 
да направи отчет за изпъл-

нението на бюджета досега. 
“Питаме вярно ли е, че за 
първите месеци на 2023 г. са 
изхарчени повече от предви-
деното по закон? вярно ли е, 
че първият транш по Плана 
за възстановяване и устой-
чивост не са използвани по 
предназначение? служебни-
ят кабинет иска да им узако-
ним беззаконията - това няма 
как да стане”, категорична е 
нинова.

МелодраМа 
и трилър

Община ПлОвдив ПОдари Панаира на ГерГОв
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Община Пловдив подари панаира на Георги Гергов след като кме-
тът Здравко Георгиев не е обжалвала решението на съда, обявил 
апортът с акциите на Варна за основателен.

елодрама. трилър. комедия.
с такива смесени усещания би 

останал случаен зрител на вчерашна-
та среща между ГеРБ и ПП/ДБ. този 
разговор трябваше да бъде кулмина-
цията на политическите усилия по 
съставянето на правителство. Меди-
ите романтично очакваха пъзелът на 
властта да бъде разрешен и всички 
да въздъхнем облекчено, като след 
мъчителен роман за кризата на сред-
ната възраст.

нищо подобно. 
ПП/ДБ продължиха да защитават 

своята шизофренна позиция - няма 
да подкрепим правителство, но ще 
водим разговори за законодателна 
програма. няма да обявяваме упра-
вленски приоритети сега, но сме го-
тови да ги представим в рамките на 
втория мандат.

Подобно представление отдавна 
вече не работи в тяхна полза. Либе-
ралните анализатори до утре могат 
да кипят, че това е принципна пози-
ция, но истината е, че погледнато под 
микроскоп в нея няма нито последо-
вателност, нито ясни принципи.

те не можели да подкрепят ка-
бинет на ГеРБ. но пък биха приели 
подкрепата на ГеРБ за тяхно прави-
телство.

в интерес на истината в първият 
вариант има някаква почтеност. Да, 
коалицията ще излъже своите изби-
ратели, но поне ще застане с чисто 
лице пред тях. вторият е връх на по-
литическата пошлост и димна завеса.

м
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Александър СимОВ

Съветът 
на еврОПа 
даде рамО 
на КОСОвО

20% ръСт 
на фалитите 
у наС 
за Пет ГОдини

С 18% Пада 
цената 
на Газа 
за май

няма да подкрепим 
бюджета на 
служебния кабинет
Щесеборимнай-беднитеиуязвимитеданеплащат
ценатанакризите,заявиКорнелияНинова

уСлОвията 
на труд 
в бълГария днеС

Калуди КалудОв
Празнува 
юбилей
С „Палячи“ 
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503 млн. лева са нужни за 
обновяване на старческите домове 

21 висши училища у нас ще из-
питат сериозни затруднения, пре-
дупреждават от КНсБ. “Червена 
лампа свети за НсА, Лесотехни-
ческия университет и др., а във 
Висшето транспортно училище и 
във Висшето строително учили-
ще са намалени заплатите”, заяви 
проф. Лиляна Вълчева от КНсБ. 
според нея се търсят резерви в 
буферите. 

От синдиката настояват 1% от 
БВп да отива за образование и да 

се спазват политиките в стратеги-
ята за висшето образование. “134 
милиона лева са нашите искания, 
но в бюджета тези средства са на-
малени”, каза още Вълчева.

според нея се задълбочават не-
равенствата между вузовете. про-
блем пред тях е и довършването 
на ремонти заради поскъпването 
на строителните материали. От 
КНсБ смятат още, че 16 милиона 
лева са нужни на БАН, 6 милиона 
лева трябват на НИМХ.

председателят на Нс 
ще събира всеки месец 
шефовете на постоянни-
те комисии, за да коор-
динира дейността им и 
да бъде осведомяван как 
се движи работата по 
законите на комисиите, 
решиха депутатите в ко-
мисията за изготвяне на 
правилник за дейността 
на парламента. Не стана 
ясно обаче колко често 
ще се случва това. 

Никола Минчев от 
пп-дБ предложи да се 
създаде нова комисия, 
която да се занимава 
с проблемите на спор-
та като тази дейност се 
отдели от комисията 
за децата, младежта и 
спорта”. досегашната 
пък да се заминава със 
семейните и демограф-
ските политики. счи-
таме, че семейните по-
литики така или иначе 
се разглеждат от други 
комисии и не виждаме 
смисъл да се създават 
нови, опонира му паве-
ла Митова от ИТН.

Шефът на комисията 
за правилника Радомир 
Чолаков от ГЕРБ - сдс 

напомни договорката да 
не се създават нови ко-
мисии. Йордан Цонев от 
дпс пък коментира, че 
преди Нс е работило с 

едва 14 комисии, а сега 
са 24.

Не беше подкрепено 
предложението на Тош-
ко Йорданов от ИТН 

заседанията на парла-
мента да се преместят 
в късния следобед и да 
се заседава от 14 до 19 
часа, а комисиите да се 

събират сутрин. Йор-
дан Цонев го призова да 
свикне да става рано. То 
получи подкрепата на 
едва двама депутати.

Отхвърлена беше 
още една идея на ИТН - 
блиц контролът с мини-
стрите да се провежда 
последните два часа на 
заседанието в четвър-
тък, вместо в непосред-
ствено преди редовния 
парламентарен контрол 
в петък.

Х а б и л и т и р а н и т е 
университетски препо-
даватели, станали на-
родни представители, 
ще могат да продължат 
дейността си в универ-
ситета или да излязат в 
неплатен отпуск. Така 
професори и доценти 
ще могат да запазят ра-
ботните си места и да 
продължат да обучават 
студентите си, въпреки 
работата им в парламен-
та, решиха депутатите в 
комисията.

депутатите записа-
ха още, че всяка парла-
ментарна група ще има 
право на до 10 нещатни 
сътрудника.

Очаква се още днес 
проектът на правилник 
да влезе за обсъждане и 
гласуване в пленарната 
зала. 

Община пловдив не е обжалвала 
решението на Окръжния съд, с което 
апортът на акциите на Варна в панаира в 
съвместното дружество с Георги Гергов 
“пълдин Туринвест” е обявен за основа-
телен. Когато делът на морската столица 
бъде вписан в капитала, бизнесменът ще 
придобие над 79 на сто от контрола над 
международното търговско изложение.

срокът решението да бъде оспорено 
пред Апелативния съд изтече в 17 часа 
в понеделник. “Няма смисъл да подава-
ме нова жалба, загубихме в Окръжния 
съд. А и има решение на Общинския 
съвет да бъде одобрено вдигането на 
капитала”, оправда се зам.-кметът Ве-
личко Родопски. според него голямата 
грешка е прехвърлянето на част от дър-
жавния дял в панаира на община Варна 

през 2016 г., но решението за това е на 
правителството. 

проверка показа, че кметът Здравко 
димитров е в отпуск, а заместникът му, 
отговарящ за казуса, не е бил на работ-
ното си място. 

дУМА припомня, че на 4 април 
съдът постанови, че увеличението на 
капитала на общинско-частното друже-
ство “пълдин туринвест” с акциите на 
община Варна в изложбения център е 
напълно законно. А мотивът за това е, 
че представителят на общината в общо-
то събрание е подкрепил промяната на 
капитала на дружеството по волята на 
местния общински съвет.

делото беше заведено заради реше-
ние на общото събрание на контроли-
раното от Гергов дружество “пълдин 

туринвест”, което беше взето в нача-
лото на годината. Тогава за втори път 
беше решено да се приеме нов акцио-
нер - управляваната от Иван портних 
от ГЕРБ община Варна. Чрез вливането 
на нейния дял в капитала на “пълдин 
туринвест” на практика  дружеството 
ще овладее и фирмата, която управлява 
изложбения център. Така публичното 
участие в някога изцяло държавния па-
наир ще остане около 20%. с такъв дял 
държавата не може да влияе на реше-
нията, които мажоритарният акционер 
може да взима еднолично. 

Основният мотив на съда да отхвър-
ли жалбата на общината срещу схемата 
на Гергов е решение на общинския  съ-
вет от края на 2022 г. Тогава, по пред-
ложение на председателя на групата на 

отцепниците от Бсп Николай Радев, в 
зала беше гласувано община пловдив да 
подкрепи увеличението на капитала на 
“пълдин туринвест”, а с това и схемата 
на Гергов. предложението беше подкре-
пено и от групата на ГЕРБ. 

От Бсп положиха неимоверни уси-
лия да спасят изложението от ръцете 
на Гергов. „Категорично сме против 
пловдивският панаир да бъде частна 
собственост. Той е национално богат-
ство“, заяви в началото на годината 
депутатът от пловдив Иван петков на 
пресконференция в кулоарите на Нс. 
Тогава той припомни, че социалистите 
са  сигнализирана още преди две го-
дини прокуратурата за действията на 
община пловдив и Гергов, но отговор 
така и не последва.

Община Пловдив подари панаира
на бизнесмена Георги Гергов
КметътЗдравкоГеоргиевотказалдаобжалварешението
насъда,обявилапортътсакциитенаВарназаоснователен

Шефът на НС ще наблюдава работата на комисиите

КНСБ:

Университети са на червено

Депутатите записаха още, че всяка парламентарна група ще има право на до 10 нещатни сътрудника

по плана за възстановяване и устой-
чивост за обновяване и модернизиране 
на домовете за възрастни хора у нас са 
предвидени 190 милиона лева. по про-
грамата обаче са подадени проекти от 73 
общини, за които всъщност са нужни 503 
млн. лева. домовете за възрастни хора у 
нас са 82. 

срокът за подаване на проекти от стра-
на на общините, с които да обновят тези 
институции изтече, съобщи Росица дими-
трова, директор на дирекцията “социал-
ни дейности” в община Велико Търново. 

според нея процедурата е много важна, 
защото е продължение на процеса по де-
институционализация на социалните ус-
луги, а общините имат интерес да напра-
вят средата по-добра за възрастните хора. 
“смисълът на резидентната грижа е да 
предостави помещения, които са по-уют-
ни и достъпни - не само спалните, а и при-
лежащите пространства”, коментира тя.

предстои оценителната комисия тряб-
ва да прецени дали да се премине и към 
ново строителство на домове на някои 
места.
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бсп няма да подкрепи проекта за 
бюджет, предложен от служебното пра-
вителство. Това обяви вчера лидерът на 
партията Корнелия Нинова на брифинг 
след заседание на изпълнителното бюро. 
Тя уточни, че предложенията на служеб-
ния кабинет са били обсъдени от съвета 
по финанси към Националния съвет на 
бсп в понеделник. по думите на Нинова 
в проектобюджета има необосновани раз-
ходи, занижени приходи и той е антисоци-
ален по своя характер. 

“Необоснованите разходи виждаме в 
капиталовите разходи, които са 10 млрд. 
лв. за половин година, а не за цяла. Няма 
обосновка за какви проекти са те. Зани-
жени са  приходите, които са по-малко 
с 1 млрд. от промяната на решението от 
държавните дружества да се събира 100% 
дивидент. служебният кабинет предвиж-
да 50%. Залагат се харчове по целия план 
за възстановяване и устойчивост, без да 
са предвидени приходи. абсурдно е да 
няма сигурност, че тези пари ще дойдат 
до края на годината”, поясни Нинова.

“проектът за бюджет е антисоциален. 
Ще се борим с всички сили да не про-
дължава това най-бедните и уязвимите, 
средната класа и младите семейства да не 
плащат цената на кризите”, категорична 
е Нинова. “Ще продължим да настоява-

ме да се предвиди увеличението на ми-
нималната заплата за 500 000 души от 1 
юли на 850 лева. Майчинството за втора-
та година да стане колкото минималното 
заплащане. Ще продължим и детската си 
програма - след безплатните учебници да 
има и безплатни лекарства. предложе-
нията ни ще са финансово обосновани”, 
подчерта Нинова.

бсп настоява служебният министър 
на финансите да направи отчет за изпълне-
нието на бюджета досега. “имаме въпроси 
вярна ли е информацията, че за първите 
месеци на годината са изхарчени повече от 
предвиденото по закон. Тоест, авансово да 
са харчили пари, които трябва да се харчат 
през юли, август и септември. Второ - вяр-
но ли е, че първият транш по плана за въз-

становяване и устойчивост не са използва-
ни по предназначение, а са изхарчени за 
други разходи и трябва да ги възстановява-
ме. Това е абсурдно, ако се е случило. ако 
се окаже истина, искаме да чуем от минис-
търа дали е така. служебният кабинет иска 
да им узаконим беззаконията - това няма 
как да стане. искаме изслушване на фи-
нансовия министър в редовно заседание в 
парламента, което да се излъчва пряко, за 
да знаем какво е състоянието на държава-
та”, категорична е Нинова.

социалистите настояват списъкът с 
капиталови разходи да бъдат разписан и 
представен колко проекта се предвиждат 
за изпълнение, на каква стойност, на ка-
къв етап и в кои общини са те. Не може да 
натиснем копчето за 10 млрд., без да зна-
ем какво стои срещу тях, обясни Нинова. 
Екипите на бсп започват да обсъждат 
финансирането на всеки сектор и между 
първо и второ четене депутатите от “бсп 
за българия” ще внесат предложения по 
всички политики.

“Винаги сме настоявали и за по-висок 
дефицит, за да може да се преодолее кри-
зата по-лесно. 6,4% в проекта за бюджет 
на служебното правителство е нереално 
завишен  с ненужни разходи. Един де-
фицит между 4 - 4,5% е напълно реален, 
възможен и безопасен за финансовата 
стабилност на страната. притискането на 
дефицита под 3% с цел веднага да се влезе 
в еврозоната е неприемливо за нас”, смята 
Нинова. 

БСП няма да подкрепи проекта 
за бюджет на служебния кабинет
Щесеборимсвсичкисилинай-беднитеиуязвимите
данеплащатценатанакризите,заявиКорнелияНинова

Нинова покани лидера на ПЕС да посети България

Без резултат завърши лидерската 
среща между ГЕРБ-СДС и ПП-ДБ

Искат имунитета на депутат от ДПС
софийската градска 

прокуратура (сгп) пред-
ложи на главния проку-
рор иван гешев да внесе 
мотивирано искане до Нс 
за даване на разрешение 
за продължаване на на-
казателното преследване 
срещу димитър аврамов 
от дпс, депутат в 49-ия 

парламент, съобщиха 
вчера от столичното об-
винение. Това не е пър-
вият път, когато проку-
ратурата иска имунитета 
на депутата. аврамов е 
подсъдим в специализи-
рания наказателен съд за 
търговия с влияние. Той 
и двама негови помагачи 

са обвинени, че през 2012 
г. са поискали от земеде-
леца светослав илчовски 
220 хил. лв. и право на 
ползване на земеделски 
земи, за да се решат про-
блемите му с областна-
та земеделска служба в 
Монтана.

след закриването на 

съда разглеждането на на-
казателното производство 
е продължило в софийски 
градски съд. продължа-
ването на наказателното 
производство срещу ди-
митър аврамов е възмож-
но само след сваляне на 
имунитета му като наро-
ден представител.

БСПорганизиракръгламаСанатема:

СъвременниПредизвикателСтва
Предхоратанатруда

Очаквано без резултат завърши 
лидерската среща гЕрб-сдс и пп-
дб, която се проведе вчера по ини-
циатива на бойко борисов. пп-дб 
останаха непреклонни в позицията 
си, че няма да подкрепят кабинет 
на гЕрб. Новото е, че ще обсъдят в 
партиите си варианта да предложат 
управленска програма, която да бъде 
съгласувана с гЕрб. 

борисов поиска да разбере името 
на премиера и състава на правител-

ството, което пп-дб биха предло-
жили с втория мандат, за да мислят в 
гЕрб как да подходят още в първия, 
но това му беше отказано. Може да 
ни предложите кабинет, който заради 
личности не може да приемем и тога-
ва директно отиваме на избори, заяви 
борисов. Не искаме да изземаме ини-
циативата, първият мандат е при вас, 
отговори Кирил петков. Той беше 
категоричен, че бюджетният дефицит 
трябва да е под 3% и това е много ва-

жна цел.”Отворени сме да говорим и 
за правосъдната реформа. бюджетът 
трябва да бъде приет и трябва да бъде 
приет отговорно”, поясни петков. 
Той беше категоричен, че те прави-
телство в първи мандат не могат да 
подкрепят, но са готови да говорят 
по политики и за бюджета. “Очаквате 
ние да предложим състав на кабинет 
преди втория мандат. Това не е тра-
диционна практика и трябва да го об-
съдим”, заяви асен Василев.

с поредица от разговори 
беше съпътствано посещението 
на Корнелия Нинова в порто, 
португалия, по покана на пре-
миера на португалия и лидер 
на португалските социалисти 
антониу Коща по повод чест-
ването на 50 години от създава-
нето на партията.

председателят на бсп под-
нови поканата си към новоиз-
брания лидер на пЕс стефан 

льовен да посети българия, 
като това може да бъде част от 
подготовката на европейските 
социалисти за предстоящите ев-
ропейски избори. В португалия 
льовен отново заяви амбицията 
си пЕс да стане първа сила през 
2024 г. и да има решаваща роля 
в развитието на Европейския 
съюз през следващия мандат на 
европейските институции.

с Мария Василиаду, вице-

президент на кипърските со-
циалдемократи, бяха обсъдени 
позициите на двете партии по 
социалните проблеми в двете 
страни и по външнополитиче-
ските предизвикателства, като 
беше установено съвпадение 
на вижданията за търсене на 
дипломатическо решение за  
войната в Украйна. Нинова 
и Василиаду се договориха в 
близко бъдеще да се осъществи 

размяна на визити на делегации 
от двете партии. 

Корнелия Нинова разговаря 
и с председателя на Унгарската 
социалистическа партия агнес 
Кунхалми за политическата си-
туация в двете страни, усилията 
за създаване на правителство 
в българия и перспективата за 
засилване на координацията 
между левите партии от Цен-
трална и източна Европа по 

най-важните за европейските 
граждани въпроси - социална-
та политика, икономическото 
развитие и постигането на мир 
в Украйна. с Мария Жоао ро-
дригес, председател на Фонда-
цията за европейски прогресив-
ни изследвания, бяха обсъдени 
възможностите за размяна на 
експертни становища и участие 
в дискусиите в бсп по новата 
програма на партията.

сНимКабта

в проектобюджета има необосновани разходи, занижени приходи 
и той е антисоциален по своя характер, заяви Корнелия Нинова 

Поповод1май-деннатрудаимеждународнатаработ-
ническа солидарност, парламентарната група на "БСП за
България" организира кръгла маса на тема: "Съвременни
предизвикателствапредхоратанатруда".

дискусията по въпросите за правото и условията на
труд,доходитенаработниците,качествотоназаетоствБъл-
гарияидругивъпросикасаещитрудещитесещесепроведе
на27април2023г.(четвъртък)от14,30часавзала"запад"
всградатананароднотосъбраниенарепубликаБългария,с
участиетонапредставителинасиндикати,сдружениянара-
ботниците,представителинабраншовиорганизации,науч-
натаобщност,народнипредставители,дейцинакултурата,
общественици,иексперти.
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Изпълнителна агенция по селекция и репродукция в животновъд-
ството, на основание чл. 19, ал. 1 ЗДС вр. чл. 16, ал. 2, във връзка с
чл.19,ал.1отЗДСичл.13,ал.1отППЗДС,обявяватъргстайнонад-
даване за отдаване под наем на следния обект: три офис помещения,
част от административноделова сграда на два етажа с идентификатор
№10447.514.93.1,садминистративенадрес:гр.ВеликоТърново5000,ул.
„НиколаГабровски“№25,съсзастроенаплощот49,84кв.м,предоставе-
назауправлениенаИзпълнителнаагенцияпоселекцияирепродукцияв
животновъдствотосАПДС№3191/10.10.2007г.

Търгът ще се проведе в сградата на ИАСРЖ, гр.София 1756, ул.
„Бистришкошосе”№26на26.05.2023г.от10:00часа.Първоначалната
цена,изчисленасъгласноекспертнаоценканаоценител,евразмерна
243.00левабезДДС.Депозитътзаучастие,вразмерна25.00лева,се
внася по банковата сметка на ИАСРЖ: УниКредит Булбанк АД, IBAN:
BG32UNCR96603125068310, BIC: UNCRBGSF, или се заплаща на мяс-
то. Тръжната документация може да бъде закупена в деловодството
на ИАСРЖ срещу представяне на документ за заплатена цена от 6.00
лв., с включен ДДС, всеки работен ден от 25.04.2023 г. до 17:00 часа
на25.05.2023 г. Огледнаобектаможедасеизвършвавсекиработен
ден,от09:00до17:00часа,до25.05.2023г.,катонеобходимоусловиее
закупуванетонатръжнатадокументация.

Краенсрокзаприеманеназаявлениятазаучастиевтърга:до17:00
часа на 25.05.2023 г. в деловодството на ИАСРЖ, гр. София, ул. „Би-
стришкошосе”№26.

Огромни парчета ма-
зилка, паднали от таван, 
раниха деца в общинско 
жилище в Шумен. ин-
цидент е станал в социа-
лен жилищен комплекс. 
Обитателите му са в шок 
и не могат да си обяснят 
как е възможно това да се 
случи, тъй като сградата  

е построена преди около 
година и половина. За 
нея са похарчени близо 3 
млн. лв.

“Чух изпукване. Ви-
дях, че таванът рухва и 
със страх и паника ста-
нах, за да спася малкия 
си син. секунди, след 
като взех детето, целият 

таван падна. леглото му 
беше изцяло затрупано 
от мазилка”, разказа жи-
вуща в блока.

пострадалите деца 
са с повърхностни нара-
нявания след инцидента. 
Те са преместени в друг 
апартамент в същата 
сграда. “Таванът и там 

рухна. сега пак съм в ста-
рия си апартамент. Не се 
чувствам в безопасност, 
очите ми постоянно са в 
тавана. страхът остана”, 
споделя потърпевшата.

От община Шумен 
обясниха, че е назначена 
комисия, която ще извър-
ши проверка.

пенсионер от Неделино е 
осъден да плати на Национал-
ния осигурителен институт 41 
773,93 лв. обезщетение за  не-
правомерно получена пенсия за 
осигурителен стаж и възраст и 
добавки от дОО. 

64-годишният Й. с. е на-
казан от районния съд в Зла-
тоград да плати още 681 лева 
възнаграждение за вещо лице и 
1670 лв. държавна такса върху 
уважения размер на предявения 
граждански иск.

Мъжът е признат за вино-
вен, че е получил неправомерно 
пенсия, след като представил в 

сектор “пенсионно обслужва-
не” на Териториалното поделе-
ние на НОи в смолян фалшиви 
документи за удостоверяване 
на трудов стаж и изчисляване 
на пенсия  от клон “стъкларски 
изделия” в софия с фалшиви 
подписи от ръководител. Чове-
кът представил документи и за 
фалшив стаж от “памукотекс 
инженеринг” ООд. Чрез кни-
жата получавал неправомерно 
пенсия повече от 6 години. За 
фалшивите документи е полу-
чил от съда условна присъда от 
две години и шест месеца с из-
питателен срок от три години.

Мъжът е част от група пен-
сионери - четирима мъже и 
три жени, за които смолянско-
то поделение на НОи заведе 
дела за фалшиви документи 
за стаж след подаден сигнал, 
че са се водили на работа и в 
Неделино. документите им 
обаче сочат, че те са работили 
извън региона.

В началото на година от 
НОи предупредиха, чеа зачес-
тяват случаите на предоставяне 
на фалшиви документи з стаж 
при пенсиониране. “Значите-
лен ефект за предотвратяване 
източването на фондовете на 

дОО е постигнат при извърш-
ване на проверки, свързани със 
зачитане на осигурителен стаж 
за придобиване право на пен-
сия. В последните години се на-
блюдава масова порочна прак-
тика за фиктивно осигуряване 
без действително полагане на 
труд”, подчертават от НОи.

От институцията посочват, 
че след период на затишие, от 
от 2019 г. е констатирано значи-
телно завишаване на опитите за 
злоупотреби, което е наложило 
системното извършване на про-
верки и анализи на данните от 
информационната система на 

института. В резултат на извър-
шения последващ контрол като 
рискови към края на 2022 г. са 
определени 584 дружества. За 
тях е установено, че неоснова-
телно са подавали данни. били 
заличени общо фалшиви 150 
186 записи и са предприети 
действия за възстановяване на 
неоснователно извършените 
осигурителни плащания.

За 2021 година НОи е съ-
брал 3,3 милиона лева, непра-
вомерно изплатени за пенсии 
обезщетения, а за първите 10 
месеца на миналата година - 2 
милиона и 926 хиляди лева.

Огромни парчета мазилка раниха 
деца в общинско жилище в Шумен

Очаква се Националната здравноосигурителна каса да започне реим-
бурсацията на лечение за среден до тежък атопичен дерматит. според 
асоциацията на пациентите с автоимунни заболявания (апаЗ) от НЗОК 
са обещали от пролетта да се поема стойността на терапията с малки 
молекули - JAK-инхибитори, но сега е ясно, че пациентите с атопичен 
дерматит ще трябва да чакат по-дълго за скъпоструващото лечение. Въ-
преки отлагането, страдащите от тежки форми на заболяването може да 
започнат терапия веднага с един от регистрираните в българия JAK-инхи-
битори, тъй като фармацевтичната компания го предоставя безплатно на 
пациентите. Това стана ясно на пациентска среща с водещи експерти на 
тема “Новости в контрола и лечението на атопичния дерматит”. срещата 
бе организирана от апаЗ и портал на пациента с подкрепата на българ-
ското дерматологично дружество.

От заболяването са засегнати 20% от децата и до 8% от възрастните. 
през 70-те години в българия с атопичен дерматит бяха само 2% от децата, 
заявява доц. д-р Жана Казанджиева, специалист дерматолог и венеролог.

От 47 до 70% от децата с атопичен дерматит страдат от нарушения на 
съня, от същия проблем са засегнати 33 до 80% от възрастните пациенти. 
От нарушения на съня страдат също 54 до 86% от родителите, които се гри-
жат за деца с атопичен дерматит, подчерта внимание неврологът д-р Нейко 
Нейков, специалист по медицина на съня. 

За първи път НЗОК 
ще плаща за лечение 
на атопичен дерматит 

Военнослужещи и цивилни слу-
жители към военното министер-
ство ще получават по 1000 лв. бо-
нус, ако се включат да помагат при 
бедствия и аварии в страната. Това 
е записано в проект за изменение и 
допълнение на наредба за условия-
та, размерите и реда за изплащане 
на допълнителни възнаграждения, 
публикуван за обществено обсъж-
дане на сайта на МО.

Увеличението е 100% като досе-
га за тази дейност се предвиждаха 

500 лв. към основната заплата. със 
100% да се увеличат и допълнител-
ните месечни възнаграждения за 
военните, които участват в бойната 
група на НаТО у нас, предвижда 
още проектът на наредба. сега те 
вземат по 300 лв.

с 36 лв. ще бъдат стимулирани 
военните в авиационния инженерно-
технически състав по „Air Poliсing“ 
в системата за противовъздушна 
отбрана на НаТО. досега за тях не 
получаваха никакви бонуси.

с по 15% ще се увеличат и пари-
те за работа във височинни райони - 
от 150 лв. на 170 лв., за живот и рабо-
та в отдалечени райони - от 30 на 35 
лв., за работа в подземни защитени 
обекти - от 36 лв. на 40 лв. и т.н.

промените трябва да влязат в 
сила още от 1 юни, като за целта 
срокът за обществени консултации 
е намален на 14 дни. причината да 
се бърза е предстоящата ротация в 
бойната група на НаТО, става ясно 
от мотивите. 

Дават по 1000 лв. бонус за военни, 
които помагат при бедствия

С фалшиви документи мъж 
източил над 42 000 лв. от НОИ
Зачестяватслучаитенапредоставяненаневерниданнизастаж,предупреждаватотинститута

снимкаБТа

Бургаският свободен университет 
се включи в 21-ото издание на инициативата 
"Мениджър за един ден". Идеята е младежи над 
16 години да се запознаят с реалната работна 
среда в компании и бизнес организации. Ректорът 
на бургаския университет проф. Милен Балтов 
прие в своя кабинет Катерина Димитрова (вдясно) 
от ЕГ "Георги Сава Раковски" и Рустислава 
Йорданова от ПГТ "Асен Златаров"
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НаоснованиенаЗаповед№РД-10-259/06.04.2023г.надиректорана„Югоизточнодържавнопред-
приятие”ДП,сеобявяватъргстайнонаддаванезаотдаванеподнаемзасрокот10(десет)годинина
недвижимимот–държавнасобственост,аименно:ОБЕКТ№1,включващ:

Частотпоземленимотсидентификатор№67800.34.15(дял1),сплощзаотдаванеподнаемза
търговскицели2.400дка,трайнопредназначение„Горскатеритория“,НТП„Дървопроизводителнигор-
скиплощи”,находящсевм.СветаМаринапоКККРназемлищетонагр.Созопол,обл.Бургас

Частотпоземленимотсидентификатор№67800.34.15(дял2),сплощзаотдаванеподнаемза
спортницели7.808дка,трайнопредназначение„Горскатеритория“НТП„Дървопроизводителнигорски
площи”,находящсевм.СветаМаринапоКККРназемлищетонагр.Созопол,обл.Бургас.

Площтаиграницитеначаститеотпоземлениятимот(дял1идял2)саобособенискомбинирана
скицазаимотасъгласнокоординатенрегистър.

Дял1отпоземленияимот сеотдаваподнаемза търговскицели (заотдихнапосетителитена
местностСветаМаринаиградСозопол),безправодасепренаемаидасеползвасъвместноподоговор
стретилица.

Дял2отпоземленияимотсеотдаваподнаемзаспортницели(заотдихнапосетителитенамест-
ностСветаМаринаиградСозопол),безправодасепренаемаидасеползвасъвместноподоговорс
третилица.

Началната годишнанаемнаценазацелияобектевразмерна13080,00 (тринадесетхилядии
осемдесет)левабезДДС.

Закупуваненатръжнатадокументация:вделоводствотонаТП„ДГСБургас”,садрес:градБургас,
общинаБургас,областБургас,ул.„ЦарИванШишман“№8,ет.2,приценавразмерна60,00(шестдесет)
лева,всекиработенденот08:30часадо17:00часанаденя,предхождащпровежданетонатърга.

Заявлениезаучастиевтърга,заедноснеобходимитедокументи,седепозиратвделоводствотона
ТП„ДГСБургас”личноиличрезупълномощенпредставител,кактоипопощатаспрепоръчанописмос
обратнаразписка,всекиработенденот08:30часадо17:00часанаденя,предхождащпровеждането
натърга.

Огледнаимотаможедасеизвършвавсекиработенденот08:30часадо17:00часавсрокдоденя,
предхождащпровежданенатърга,следпредставяненадокументзазакупенатръжнадокументация,в
присъствиетонапредставителнаТП„ДГСБургас”.

Депозитътзаучастиевтъргаевразмерна1308,00(хилядатристаиосем)лева,вносимвкасата
наТП„ДГСБургас”илипобанковпътпосметка:IBAN:BG57RZBB91551004487687,вIC:RZBBBGSF
прибанка„КейбиСибанкбългария”ЕаДвсрокдо17:00часанаденя,предхождащпровеждането
натърга.

Търгътдасепроведена09.06.2023г.от14:00часавадминистративнатасграданаТП„ДГСБургас”,
садрес:градБургас,общинаБургас,областБургас,ул.„ЦарИванШишман“№8,ет.2.

Правонаучастиевтъргаиматфизическииюридическилица,отговарящинатръжнитеусловия.
Вслучай,ченапървоначалнообявениятъргнесеявикандидат,кактоикогатоникойотявилитесе

кандидатинебъдедопуснатдоучастие,сенасрочваповторентърг,койтодасепроведена28.06.2023г.
от14:00часа,всградатанамястото,обявенозапровежданенапървоначалниятърг.

Информациянател:056/842369.

Обява

ОбявЛЕНИЕ

НаоснованиенаЗаповед№РД-10-227/23.03.2023г.надиректорана„Югоизточнодър-
жавнопредприятие”ДП,сеобявяватъргстайнонаддаванезаотдаванепонаемзатърговски
цели (заотдихнапосетителитенаместностСветаМаринаи градСозопол),засрокот10
(десет)годининанедвижимимот–държавнасобственост,аименно:поземленимотсиден-
тификатор67800.36.64сплощ3377кв.мпокадастралнатакартаикадастралнитерегистри
наградСозопол,общинаСозопол,областБургас,местностСветаМарина,трайнопредназ-
начениенатериторията: горска;начиннатрайноползване:другвиддървопроизводителна
гора,държавнасобственост,съгласноскицанапоземленимот№15-1426329-08.12.2022 г.
издаденаотСГКК–гр.Бургас,врайонанадейностнаТП„ДържавногорскостопанствоБур-
гас“,сначалнагодишнанаемнаценавразмерна17350,00(седемнадесетхилядитристаи
петдесет)левабезДДС.

Закупуваненатръжнатадокументация:вделоводствотонаТП„ДГСБургас”,садрес:град
Бургас,общинаБургас,областБургас,ул.„ЦарИванШишман“№8,ет.2,приценавразмерна
60,00(шестдесет)лева,всекиработенденот08:30часадо17:00часанаденя,предхождащ
провежданетонатърга.

Заявлениезаучастиевтърга,заедноснеобходимитедокументи,седепозиратвдело-
водствотонаТП„ДГСБургас”личноиличрезупълномощенпредставител,кактоипопощата
спрепоръчанописмособратнаразписка,всекиработенденот08:30часадо17:00часана
деня,предхождащпровежданетонатърга.

Огледнаимотаможедасеизвършвавсекиработенденот08:30часадо17:00часав
срокдоденя,предхождащпровежданенатърга,следпредставяненадокументзазакупена
тръжнадокументация,вприсъствиетонапредставителнаТП„ДГСБургас”.

Депозитътзаучастиевтъргаевразмерна1735,00(хилядаседемстотинтридесетипет)
лева,вносимвкасатанаТП„ДГСБургас”илипобанковпътпосметка:IBAN:BG57RZBB9155
1004487687,вIC:RZBBBGSFприбанка„КейбиСибанкбългария”ЕаДвсрокдо17:00
часанаденя,предхождащпровежданетонатърга.

Търгътдасепроведена09.06.2023г.от10:00часавадминистративнатасграданаТП
„ДГСБургас”,садрес:градБургас,общинаБургас,областБургас,ул.„ЦарИванШишман“№
8,ет.2.

Правонаучастиевтъргаиматфизическииюридическилица,отговарящинатръжните
условия.

Вслучай,ченапървоначалнообявениятъргнесеявикандидат,кактоикогатоникой
отявилитесекандидатинебъдедопуснатдоучастие,сенасрочваповторентърг,койтода
сепроведена28.06.2023г.от10:00часавсградатанамястото,обявенозапровежданена
първоначалниятърг.

Информациянател:056/842369

“Булгаргаз” предвижда още 
по-голямо намаление на цената 
на природния газ за месец май, 
сравнение с предложеното в 
средата на месеца. прогнозите 
са следващият месец тя да пад-
не до 80 лв. за мегаватчас, което 
е намаление с над 18% спрямо 
април. Това заяви изпълнител-
ният директор на обществения 
доставчик деница Златева по 
време на днешното заседание 
на комисията за енергийно и 
водно регулиране (кЕВр). 

на него бе обсъдено за-
явлението от 10 април за ут-
върждаване на цена за май, 
по която да продава на край-
ните снабдители и на лица, 

на които е издадена лицензия 
за производство и пренос на 
топлинна енергия. оконча-
телната цена ще внесем на 1 
май, но цената ще бъде в този 
диапазон”.

изпълнителният дирек-
тор на “Булгаргаз” посочи, че 
това е с 10-11 лева под внесе-
ното предложение на 10 ап-
рил, което беше за 90,10 лв. 
за мегаватчас. прогнозите за 
юни месец са цената да бъде 
с около 3-4% по-ниска от тази 
за май. Златева увери, че няма 
никакви проблеми с достав-
ките на природен газ до края 
на годината.

кЕВр ще издаде до две 

седмици лиценз за търговия 
с природен газ на държав-
ната компания на азербай-
джан “сокар”, стана ясно от 
думите на председателя на 
енергийния регулатор иван 
иванов, който посочи, че в 
бизнес плана на компанията 
за периода 2023-2027 година 
са осигурени необходими-
те пари и ресурси за изпъл-
нение на лицензионните й 
задължения за търговия със 
синьо гориво. иванов от-
беляза, че това още повече 
засилва позициите на Бълга-
рия като страна, която ста-
ва изходна за доставката на 
природен газ за други стра-

ни в региона.
междувременно вчера на 

посещение у нас бе президента 
на азербайджан илхам али-
ев и в софия бе открит офис 
на “сокар”. Бе подписан ме-
морандум за разбирателство 
за насърчаване на сътрудни-
чеството между операторите 
на газопреносните системи на 

България (“Булгартрансгаз”), 
румъния (Transgaz), Унгария 
(FGSZ), словакия (Eustream), 
както и държавната петролна 
компания на азербайджан 
(SOCAR). междувременно 
вчера стартира схемата за 
съвместни покупки на газ за 
намаляване на ценовата нес-
табилност в Ес.

страните от Европей-
ския съюз окончателно 
одобриха вчера най-голя-
мата до момента реформа 
на пазара на въглеродни 
емисии в Европа, което 
ще оскъпи замърсяването 
и ще подсили основния 
инструмент на 27-член-
ния блок за намаляване 
на емисиите на въгле-
роден диоксид, предаде 
“ройтерс”. 

първата в света голя-
ма система за търговия 
с въглеродни емисии от 
2005 г. принуждава елек-

троцентралите и фабри-
ките да купуват разре-
шителни, когато отделят 
въглероден диоксид. от-
тогава до днес емисиите 
от тези сектори са нама-
лели с 43%.

Членовете на Ес 
одобриха споразумение, 
договорено миналата 
година от преговарящи-
те от страните от Ес и 
Европейския парламент, 
за реформиране на въ-
глеродния пазар, за да се 
намалят емисиите с 62% 
до 2030 г. след близо две 

години преговори в Ес 
одобрението на държави-
те членки сега означава, 
че политиката ще стане 
закон. Европейският пар-
ламент одобри сделката 
миналата седмица.

от 27-те страни в Ес 
23 гласуваха за рефор-
мата. полша и Унгария 
бяха против, а Белгия и 
България се въздържаха. 
полша, която преди това 
призова пазарът на въ-
глеродни емисии да бъде 
спрян или цената му да 
бъде ограничена, за да се 

облекчи тежестта върху 
индустрията, твърди, че 
политиките на Ес в об-
ластта на климата поста-
вят нереалистични цели.

реформата цели да 
увеличи разходите за 
замърсяване за сектори, 
сред които производ-
ство на цимент, авиация 
и корабоплаване, като 
същевременно набира 
милиарди евро чрез про-
дажба на разрешителни 
за въглероден диоксид, 
за да могат националните 
правителства да инвести-

рат в зелени мерки.
Тежките индустрии 

ще загубят безплатните 
разрешителни за сO2, 
които получават в мо-
мента, до 2034 г., докато 
авиокомпаниите ще загу-
бят своите от 2026 г., кое-
то ги излага на по-високи 
разходи за въглероден 
диоксид. Емисиите от ко-
раби ще бъдат добавени 
към схемата от 2024 г.

страните също така 
одобриха първата в света 
политика на Ес за посте-
пенно въвеждане на такса 

върху вноса на високовъ-
глеродни стоки от 2026 
г., насочена към стома-
на, цимент, алуминий, 
торове, електричество и 
водород. 

Цената на разреши-
телните за въглероден 
диоксид в Ес скочи през 
последните години, сти-
мулирана от очакването 
за реформите. разреши-
телните се търгуваха на 
около 88 евро за тон вче-
ра, като стойността им се 
е увеличила над три пъти 
от началото на 2020 г.

Презюнисезадавановопоевтиняване

ЕС одобри реформа на пазара на емисии, България се въздържа

Свалят драстично  
цената на газа за май
























